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ZÁPIS 

ze 3. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
konaného ve čtvrtek 18. května 2023 od 9 hodin 

v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D. 
doc. Ing. David Veselý, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 
doc. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Jana Hrušková 
Ing. Marie Nevyhoštěná 
Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
Bc. Petr Leinweber 
Martin Šanda 

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Dr. (proděkan FChT) 
doc. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
Ing. Martin Šprync (tajemník FChT) 

Program zasedání: 

1.  Zahájení 

2.  Projednání žádosti o doplnění investičního plánu FChT na rok 2023 

3.  Projednání Výroční zprávy o činnosti FChT Univerzity Pardubice za rok 2022  

4.  Projednání Výroční zprávy o hospodaření FChT Univerzity Pardubice za rok 2022  

5.  Projednání Výroční zprávy o činnosti Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
za rok 2022  

6.  Projednání Návrhu rozpočtu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice na rok 2023  

7.  Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
doc. Adam přivítal všechny přítomné senátory a hosty a informoval přítomné, že ve stanovené 
lhůtě nepřišly žádné připomínky k zápisu z 2. zasedání AS FChT UPCE. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání 
a požádal senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky ani 
doplňující návrhy nebyly vzneseny. Senát schválil program 3. zasedání AS FChT UPCE. 

Hlasování: 12–0–0 

2. Projednání žádosti o doplnění investičního plánu FChT na rok 2023 

Předkladatel prof. Němec informoval, že prof. Holčapek získal vysoce prestižní grant 
Evropské rady pro výzkum (ERC) a v té souvislosti je třeba navýšit investiční prostředky FChT 
na rok 2023 kvůli plánovanému zakoupení přístroj hmotnostního spektrometru TIMS-TOF 
v předpokládané výši 25 mil. Kč. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 

a schválil dodatečnou investici pro rok 2023 ve výši 25 mil. Kč. 

Hlasování: 12–0–0 

3. Projednání Výroční zprávy o činnosti FChT Univerzity Pardubice za rok 2022 

Předkladatel prof. Němec informoval, že materiál má trochu jinou podobu, než míval 
v minulých letech, což je způsobeno převzetím struktury Výroční zprávy o činnosti UPCE. 
Děkan prof. Němec také poděkoval proděkance doc. Tetřevové, která se na vytvoření daného 
dokumentu ze značné části podílela. K danému dokumentu nebyl vznesen žádný dotaz ani 
připomínka. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 

a schválil dokument „Fakulta chemicko-technologická Univerzita Pardubice – Výroční zpráva 

o činnosti 2022“. 

Hlasování: 12–0–0 

4. Projednání Výroční zprávy o hospodaření FChT Univerzity Pardubice za rok 2022 

Předkladatel prof. Němec představil daný materiál a informoval, že se jedná o standardní 
materiál vypracovaný ve stejné podobě jako v minulých letech a předal slovo tajemníkovi FChT 
Ing. Špryncovi, který daný dokument detailněji vysvětlil. 
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Ing. Šprync informoval, že rozdíl mezi plánovanými a skutečnými výnosy je pouze 1 %, 
stejně tak mezi plánovanými a skutečnými náklady. Některé projekty skončily, takže se část 
financí musela vrátit, některé projekty se prodloužily na letošní rok. Dále informoval o převodu 
a čerpání fondů (úspory z minulých let), kde byla FChT za rok 2022 v mínusu o 4 mil. korun. 
Ve fondech však je ještě dostatečná rezerva z dob minulých. Největší položkou neinvestičních 
prostředků zůstávají mzdové náklady, které tvoří 49 %. Kladný hospodářský výsledek byl 
převeden do fondu provozních prostředků. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 

a schválil dokument „Fakulta chemicko-technologická Univerzita Pardubice – Výroční zpráva 

o hospodaření 2022“.  

Hlasování: 12–0–0 

5. Projednání Výroční zprávy o činnosti Akademického senátu FChT Univerzity 
Pardubice za rok 2022 

Předseda AS FChT doc. Adam představil Výroční zprávu o činnosti Akademického 
senátu FChT Univerzity Pardubice za rok 2022. Informoval, že dokument byl dle zvyklostí 
sestaven ve formě prezentace a že zde jsou shrnuty všechny důležité záležitosti, které byly 
projednávány v rámci jednotlivých zasedání. Dále konstatoval, že nejnižší počet senátorů na 
zasedání v roce 2022 byl 11 z 15 senátorů a na dvou zasedáních bylo dokonce přítomno všech 
15 členů AS FChT UPCE.  

Doc. Adam rovněž informoval, že 4 z 5 studentů senátorů budou letos vykonávat státní 
zkoušky. V té souvislosti musí dodat v souladu se Statutem UPCE příslušné podklady, aby jim 
v den státnic nezanikl mandát senátora. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal 

a schválil Výroční zprávu o činnosti AS FChT UPCE za rok 2022. 

Hlasování: 12–0–0 

6. Projednání Návrhu rozpočtu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
na rok 2023 

Děkan prof. Němec informoval o tom, že se s největší pravděpodobností prohloubí deficit 
finančních prostředků a bude tak třeba sáhnout do úspor z minulých let. O moc lépe na tom 
není ani Univerzita jako celek. Jednání o rozpočtu v rámci zasedání AS UPCE bylo velmi 
náročné. Ze strany ostatních fakult je tlak vůči vedení UPCE na změnu v rozdělování finančních 
prostředků na jednotlivé fakulty, přičemž navrhované změny by pro FChT výhodné nebyly. 
Univerzita Pardubice má potíže s plněním dvou ukazatelů, a to s počty studentů a s průměrným 
koeficientem ekonomické náročnosti. Pokud bude Univerzita Pardubice za toto penalizována, 
bude to mít důsledky pro všechny fakulty. Sdělil, že počet uchazečů o studium na FChT je 
aktuálně kriticky nízký. 
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Tajemník Ing. Šprync informoval, že rozpočet je opět sestaven jako vyrovnaný. Finanční 
prostředky z grantů a projekty ale vůči předchozímu roku poklesly. Výnosy A+K a DKRVO 
zůstaly podobné.Náklady na energie v loňském roce vzrostly z 15 mil. na 27 mil. Kč, v letošním 
roce se očekává opět 27 mil. Kč. Rozdělení finančních prostředků v rámci jednotlivých součástí 
FChT bylo předem projednáno s vedoucími kateder/ústavů. 

Děkan prof. Němec informoval, že FChT je jednou ze škol, která je nejvíce závislá na 
financování od státu. Apeloval na snahu získat více evropských projektů typu Horizon a rovněž 
smluvních projektů. Naznačil, že ztráta 23 mil. Kč z fondu je řešitelná, ale problém by byl, 
kdyby to mělo trvat delší dobu. Dodal, že AS UPCE schválil navýšení tarifní složky mzdy o 10 %, 
což je hlavní důvod částky 23 mil. Kč. FChT se přihlásila dokonce k navýšení o 15 %, ale to 
nebylo ostatními fakultami podpořeno. 

Doc. Adam vznesl dotaz, jak si stojí FChT ve srovnání s ostatními fakultami v rámci 
poklesu studentů. Prof. Němec informoval, že technické obory obecně mají pokles, ale např. 
fakulta filozofická problém nemá, spíš naopak. Prof. Němec vyjádřil obavy o dobrém jménu 
naší fakulty a univerzity. Jako jeden z možných důvodů označil nedostatečné zavádění nových 
a inovace stávajících studijních programů. Do budoucna se plánují realizace nových profesně 
zaměřených studijních programů, přičemž aktuálně jeden z nich je připravován v rámci KPF. 
Proběhla diskuze o důvodech, které by mohly negativně ovlivnit počet uchazečů o studium na 
UPCE (kapacita kolejí, malá stipendia pro studenty …) a také o tom, co bychom mohli do 
budoucna zlepšit (nové atraktivnější studijní programy, pozitivnější přístup vyučujících, 
propagace …). Toto vše je ale dlouhodobější záležitost. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal  

a schválil dokument „Fakulta chemicko-technologická Univerzita Pardubice – Rozpočet finančních 

prostředků 2023“.  

Hlasování: 12–0–0 

7. Různé 

Děkan prof. Němec informoval o přípravě nového profesně zaměřeného studijního 
programu a o potřebě projednat návrh akreditace tohoto programu Akademickým senátem 
FChT UPCE. Předpoklad je podání žádosti o projednání akreditace ve druhé polovině června 
tohoto roku. Pravděpodobná bude třeba také další doplnění investičního plánu v návaznosti na 
ERC projekt prof. Holčapka. 

Prof. Vinklárek vznesl dotaz, jaká je na FChT situace s externími vyučujícími, zda se 
přemýšlí o rozšíření/zúžení jejich počtu a jak jsou placeni. Prof. Němec reagoval, že máme 
externisty pouze tam, kde nejsme schopni zajistit výuku vlastními pracovníky (zejména 
biologické obory). Vedení fakulty daného externistu schvaluje. Ing. Šprync dodal, že je 
nastavené placení pro asistenta ve výši 300 Kč/hodinu, pro docenta 400 Kč/hodinu a pro 
profesora 500 Kč/hodinu. Celkové mzdové náklady činí zhruba 270 mil. korun, tudíž náklady 
na vyplácení externistů jsou téměř zanedbatelné. Počty externistů do budoucna spíše lehce 
porostou, pokud se schválí připravované profesně zaměřené studijní programy. 
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Doc. Weidlich vznesl dotaz na spoluúčast fakulty v technologické oblasti, kde se na tuto 
spoluúčast klade stále větší důraz. Bylo by snazší získávat projekty a zároveň by se studentům 
mohlo nabídnout DPP. Děkan prof. Němec informoval, že fakulta nemá dostatek neveřejných 
zdrojů, a že by to bylo značně komplikované. Doc. Weidlich rovněž zmínil klesající trend 
v publikační aktivitě, ale ocenil fond na podporu Open Access publikací. Prof. Němec uvedl, 
že z tohoto fondu peníze dosud nikdo nečerpal. 

Student Velebný prezentoval dotaz několika studentů bakalářského studia, proč jsou 
bakalářské státnice až v srpnu. Prof. Němec vysvětlil, že při posunu bakalářských státnic do 
období před letními prázdninami by značná část studentů nestihla odevzdat bakalářskou práci 
a dodělat všechny požadované zkoušky. 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům 
za aktivní účast na 3. zasedání a toto zasedání ukončil. 

V Pardubicích 24. 5. 2023 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


